
Ibon Arbulu udalbatzarretik at utzi

dute presoen argazkia agertzeagatik
«Eskaria ez da iraingarria, baina batzarra oztopatzen du», alkatearen ustez

en uskal presoak Euskal

Herrira ekar ditzatela

eskatzea iraingarria ez dela
eta EAJ eskari horrekin bat

datorrela adierazi arren, pre-
soen argazkien karteltxoa
ken zezala agindu zion Josu
Ortuondok HBko zinegotziari,
batzarraren bilakaera ozto-

Patzen zuelako. Eskariari uko

egin eta kartela PPko zinego-
tziei erakutsi ostean, Arbuluk
ez zuen batzarrean sartzerik
izan.

Iñaki Uriarte /Bilbo

EUSKAL presoak Euskal Herrira
ekartzekokartel txiki batek -Ibon
Arbulu Herri Batasunako zinego-
tziaren mahai gainean zegoen-
udalbatzar korapilatsua eragin
zuen Bilboko udaletxean.

Goizeko hamaiketarako deitua

zegoen osoko batzar arrúnta 117

Punturekin, horien artean Udal

Barne Araudiaren birmoldaketa-

ri zegokiona, eta horren barman

batzarretan erabil daitezkeen

tkurrak arautzen zuen puntua.
Grdu horretarako Ibón Arbuluk,

Alonsoren auto istrlpuaren
°ndorioz batzarrean zegoen HBko

zinegotzi bakarrak,Presoak Eus-

kal Herrira zioen karteltxo bat ja-
Ti zuen bere mahai gainean. Pro-

zedurazko puntuak aztertu eta

ICVko zinegotzl biek alde egin os-

tean PPko Antonio Basagoitik
hartu zuen hitza, Arbuluk era-

kusten zuen «ETAko presoen kar-
tel iraingarria» mahaitik ken ze-

zala eskatzeko alkateari. PSE-

Teo Uriartek bat egin zuen

t'Pko zinegotziekin, eta kartela ez

bazuen kentzen batzarretik alde
e@ngo zutela iragarri zuen.

Une horretan alkateak lege
e?oera argi zezala eskatu zion

u dal idazkariari. Hark esandako-
aren arabera, araudian ez dago
'Polako punturik espreski kartel

Ascensión Pastor eta PPko beste zinegotzi bat udal batzarretik alde egiten, presoen karteltxoa jarrita zegoelako.
Ibón Arbulu HBko zinegotzia ageri da atzean, baita karteltxoa ere.

XouseSimal

bat ipini alakentzea ahalbideratu

edo debekatzen dueña. Idazka-

riak oroitarazi zuen arautze horl

batzar horretako 70. puntua
onartzekotan flnkatuko déla, bai-

na ez lehenago.
PP eta PSE-EEko 11 zinego-

tzlek ere alde egin ondoren, 15 ge-
ratzen ziren barman; alkateak

batzarra eten eta bozeramaileen

bilerara deitu zuen. Horren oste-

an Ortuondok tarte luze bat har-

tu zuen erabakia hartzeko, baina

harén ordez bozeramaileen beste

bilera batera eta prentsaurrekora
deitu zituen.

«Kartela ez da ¡ramgarria» • Josu

Ortuondok eskalni zuen pren-

tsaurrekoan azaldu zuenpresoak
Euskal Herrira ekar ditzatela es-

katzea ez déla iraingarria, EAEko

Parlamentuak berak 1996k0

urriaren 3an eskari horrekin bat

egin zuelako. Bilboko alkateak

azaldu zuen berak eta EAJk bat

egiten dutela eskari horrekin. Ha-

la eta guztiz, EAJ alde batera

utziz,zinegotzien gehiengoa osa-

tzen duten PP eta PSE-EEren us-

tez -11 zinegotzi- saioaren bilaka-

era arrunta oztopatzen duela na-

barmendu zuen. HB, lU, Talde

Mistoa eta ICV -9 zinegotzi- iritzi

horren aurka agertu ziren. EAJk,

gehiengoarekin bat eginez, karte-

la mahaitik kentzeko eskatu zion

Arbuluri, eta hark ezetz esan os-

tean udaltzain bik kendu zioten.

Batzarrari bigarren aldiz ekin

zioten, kartelik gabe, eta HBko zi-

negotzia bere kexua azaltzen aha-

legindu zen alkateak hitzakendu

zion arte. Orduan HBko zinegotzia
zutitu eta PPko zinegotzien aurre-

an jarri zen kartel beraren beste

kopia batekin. Une horretan ba-

tzarra bigarrenez eten eta aretoa

husteko agindu zuen alkateak.

Arbuluk ez zuen berriz batzar

aretoan sartzerik izan. Alkateak

berriro deitu zuensaio publikora,

baina Polizia eta kazetariak bes-

terik ez ziren sartu. Izan ere, bile-

raren hasiera pankarta batekin

espero zuten langabetuek ez bai-

tzuten udaletxeko atetik pasatze-
ko modurik izan.

HBk lotsagarria déla usté du•Ibón

Arbuluren iritziz,gertakizun la-

rria da atzokoa, «EAJ berriro ere

makurtu egin delako PP eta PSO-

Eren kapritxoetara». Bost hilabe-

tez jarraitutako prozesua bertan

behera utzi izana eta EAJk orain-

dik arautu gabe dagoen erabaki

bat ezarri izana gaitzetsi zuen.

Bestalde, Ascensión Pastor PP-

ko zinegotziarentzat nabarmena

zen alkateak kartela kenarazi be-

har zuela, arautu gabe dauden

gauza ugari otu dakiekeelako

HBkoei. Arautu gabekoak onar-

tuz gero, berak barbakoa bat era-

man eta osoko udalbatzarrean

sardina batzuk erreko dituela

esan zuen. X

Adostasuna berreskuratzen ez bada Ajuria Eneko Mahaia

■áster batean desager daitekeela esan du Ardanzak

Joseba Egibarrek dio jeltzaleak ez direla joango Madrilgo Itunera, ezer gutxirako balio duelako

_ Agentziak / Bilbo-Madril

demokratikoek indar-

criaren inguruan adostasuna
Crreskuratzen ez badute Ajuria

Mahaia desagertzeko
arriskua ikusten duela adierazi
2u en atzo José Antonio Ardanza

lehendakariak. «Eraiki di-

tlJgun akordio guneak, Ajuria
Mahaia adibidez, laster

Csagertzeko benetako arriskua

Cgo» azaldu zuen lehendakariak
Cbon. Berak hori gertatzea era-

§°tzi nahi duela esan zuen, «izan

ere . arazo honi ez badiogu ados-

tasunean oinarrltutako irtenbi-

dea ematen, denbora asko bizl

beharko dugu berarekin». Azken

bolada honetan egiten ari den el-

karrizketen bitartez berriz ere ba-

tasuna lortzea duela helburu

adierazi zuen lehendakariak,
«arazoaren konponbidera era-

mango gaituzten irtenbideak bi-

latzea». Bere ustez, «indarkeria-

ren inguruko polemikak ez du

esan nahi indarkeriaren kontra

edo bakearen alde konpromezu
ezberdina izatea».

Ardanzaren adierazpenei eran-

tzunez, Jaime Mayor Oreja Espai-

niako Barne ministroak esan

zuen AjuriaEneko Ituna EAEko

«bategite puntu handienetako

bat» déla, etazera gaineratu zuen:

, «Ahalegin guztiak egingo ditugu
mahai horiekguztiak eror ez dai-

tezen». Ministroaren irudikoz,

«Ajuria Eneak bere baitan du ba-

lioa» eta gizarteak esparru horren

baitan akordioa izan dadila eska-

tzen du, «horregatik iraungo du

arazo eta oztopoen gainetik».
PPren eta EAJren arteko ika-

mika ez da eten, eta horren adie-

razgarri izan zen atzo Joseba Egi-
bar EAJko bozeramaileak esan-

dakoa. Madrilgo Itunak ezer gu-
txirako balio duela adierazi zuen,

eta bere alderdia ez déla Madrilgo
bake mahaiaren bilerara joango
esan zuen. «Ituneko azken bilere-

tara ministerioak eramaten duen

informazioa komandoel buruz-

eta izaten da. Horretarako hobe

da arduradun polizialak biltzea»,

esan zuen. EAJk presoen gaiaEu-

ropara eramatea erabaki ondoren

Mayor Orejak eginiko adierazpe-
nengatik sortu zen polemika, eta

Anasagastik esan zuen ministro-

ak esandakoak zuzentzen ez bazi-

tuen ez zirela itunera joango. X

lab arrean

m Presoak gose
greban Valdemoron

funtzionarioen

jarrera salatzeko

MADRILGO Valdemoro espe-
txean dauden euskal preso
politikoak gose greba hasi

dute funtzionarioen jarrera
gaitzesteko. Senideek jakina-
razi dutenez, Valdemoron

aspaldian tentsio giroa da

nagusi. Hala, joan den aste-

buruan funtzionario batek

Jorge González presoari
muturreko bat eman zion,

heriotza mehatxuez eta irai-

nez gain. Orduan moduluko

beste euskal presoek patiora
jaitsi eta hainbatkristal apur-
tu zituzten. Hori dela-eta, iso-

lamenduan daude. Gertaera-

ren berri izan ostean, Valde-

moroko euskal preso guztiek
gose greba hasi dute. X

■ Joseba Alvarez

mahaikidea Soto del

Real espetxera
eraman dute

ATZO arte Martuteneko espe-
txean zegoen Joseba Alvarez

Mahai Nazionaleko kidea

Madrilgo Soto del Real espe-
txera eraman dute. Alvarez

otsailaren 26an epaituko dute

Éntzutegi Nazionalean eta

hori izan da espetxez aldatze-

ko emaniko arrazoia. Alvarez

Y talde deitutakoen inguruko
afera bategatik epaituko dute.

Afera berean Esther Agirre
Mahai Nazional berriko kidea

ere epaituko dute. X

■ Mediku azterketa

egiteko Idigoras
espetxetik
gaur ateratzeko

eskatu du epaileak
ESPETXE zaintzako Ruth

Alonso epaileak Jon Idigoras
espetxean dagoen Mahai Na-

zionaleko kidea gaur bertatik

atera dadila eskatu du, Bilbo-

ko Klinika forentsean azterke-

ta egin diezaioten. Abokatuek

92. artikulua eskatu dute Idi-

gorasentzat amasa hartzeko

zailtasun handiak ematen diz-

kion gaitz sendaezina duela-

ko. Eskaera horren berrijakin
ostean hau da Ruth Alonso

epaileak egiten duen lehen

ekinbidea. Idigoras Basauriko

espetxean dago abendutik. X

■ Begoña Sagarzazu
preso pasaitarra
aske geratu da

BEGOÑA SAGARZAZU Pasai

Donibaneko (Gipuzkoa) pre-
soa aske geratu zen atzo ia ha-

mar urte eta erdi espetxean
igaro ondoren. Sagarzazu
1987k0 urrian kartzeleratu

zuten, eta 1993an bete zituen

zigorraren hiru-laurdenak;
beraz, ordutik aske beharko

luke. Urte hauetan hainbat

kartzela ezagutu ditu, hauen

artean Pontevedra, Tenerife

eta Jaén besteak beste, eta

orain arte azken horretan ze-

goen. Gaur iritsiko da Sagar-
zazu Pasai Donibanera. X


